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Folketingets Udvalg for Miljø- og Planlægning har i skrivelse af 30. juli 2008 (Alm. del 

- spørgsmål nr. 480) udbedt sig min besvarelse af følgende: 

  

Spørgsmål 480: 

  

”Hvordan vil ministeren, efter at EFSA har godkendt Bisphenol A, sikre, at dette stof 

ikke fremover forgifter vores børn via sutteflasker?” 

  

Svar: 

Jeg tager som fødevareminister problemer med hormonforstyrrende stoffer meget 

alvorligt. 

 

EFSA, som er EU’s fødevaresikkerhedsautoritet, foretog i 2006 en vurdering af stoffet 

Bisphenol A og fandt, at det er sundhedsmæssigt forsvarligt at anvende i fremstillingen 

af blandt andet sutteflasker. Denne vurdering har EFSA bekræftet i en udtalelse fra juli 

2008 efter anmodning om en revurdering af stoffet fra EU-kommissionen. 

 

På baggrund af vurderingerne fra EFSA og Fødevareinstituttet DTU’s støtte til EFSA’s 

vurdering, har Fødevarestyrelsen oplyst mig om, at styrelsen finder anvendelsen af 

stoffet sundhedsmæssigt forsvarlig. 

 

Jeg kan endvidere oplyse, at Fødevarestyrelsen, som led i den almindelige kontrol, har 

gennemført en undersøgelse af afsmitning af Bisphenol A til blandt andet sutteflasker i 

2007/2008.  

 

De første resultater af analyserne viser, at afgivelsen af Bisphenol A fra de 11 suttefla-

sker, der indtil nu er undersøgt, er under 10% af den gældende grænseværdi.  

 

Endelig kan jeg oplyse, at jeg retter henvendelse til EFSA med anmodning om, at EFSA 

udnytter deres muligheder for at finansiere yderligere forskning på dette område. 
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